
 

 

 

 

Interpellation om otjänligt dricksvatten 

Björklinge, Läby och Skuttunge under 21Q1. 

2021-03-17 skickade Uppsala Vatten ut ett viktigt meddelande till allmänheten om att 

dricksvattnet i Björklinge, Läby och Skuttunge visade på för höga halter av polycykliska 

aromatiska kolväten (PAH). PAH är en grupp av flera hundra föreningar som bildas 

när organiska material hettas upp eller förbränns ofullständigt” [och är 

cancerframkallande i höga halter]. 

Tjugotre dagar senare hävdes rekommendationen och befolkningen fick veta att: ” 

Slutsatsen är att föroreningen kommer från en äldre typ av gjutjärnsledning som har 

ett invändigt rostskydd [bitumen] som har skadats i samband med en vattenläcka i 

december.” 

Ledningarna i fråga blev utbytta efteråt. Ärendet hanterades även av Uppsala 

Kommuns miljöförvaltning. 

 

Med anledning av ovanstående vill jag fråga kommunstyrelsens 

ordförande Erik Pelling (S): 

• Vilka undersökningar har kommunen gjort för att utesluta att Uppsala Vatten 

själv eller deras underentreprenör orsakade de för höga halter av PAH (tex i 

samband med reparationen av vattenläckan under december 2020, genom att 

hetta upp gjutjärnsledningar med invändigt rostskyddsmedel bitumen)? 

 

• Har kommunen säkerställt att invånarna fått kännedom om de hälsorisker de 

utsatts för? 

 

• Har Uppsala Vatten kompenserat de boenden för a) hälsorisker de har utsatts 

för och b) tjugotre dagar med tankbil till följd av ”otjänligt” dricksvatten? 

 

• Vilka förbättringsåtgärder har kommunen tagit för att förebygga och 

eventuellt hantera liknande framtida situationer? 
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